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Sorszám. Tárgy.

BaIo Zoltán

N37/2 O.
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja.

Egyszerű többség

Tárgyalás módja. Előkészítette:

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!

Interpellációs kérdés:

A Malom utcában az aszfalt úton keletkeztek kátyúk a tél folyamán. Azoknak a javítására
lenne szükség. Az Asztalos utcának a Vége is kátyús lett, a raktársor felőli rész az elég rossz
állapotba került, annak a javítását kérte.

Válasz:

A munka elvégzését kiírtuk a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek, igyekeznek
minél előbb elvégezni a javítást.

Kérem válaszom elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester
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Sorszám. Tárgy.

Deákné Domonkos

:r-1y/2 O . válasz

Döntéshozatal módja:

Egyszerű többség

Tárgyalás módja. Előkészítette:

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Asszony!

Interpellációs kérdés:

Köszönetet mondott az Ady utca 3-5. parkoló felújításáért, zúzott kővel való megtelítéséért,
illetve a gréderezésért. Nagyon jól használható most már, hiszen azok a kátyúk megszűntek,
amik korábban ott voltak. Továbbra is a körzetében is találhatók olyanjárdák, utak, amelyeket
szeretne majd a közeljövőben, vagy a nyár folyamán javíttatni. Kiemelten szeretné a Bajza
utca 1 számot figyelembe ajánlani. Nem csak azért mert az intézményük egyik telephelye,
hanem azért is, mert a körzetéhez tartozik. Ott közel száz diák tanul jelenleg is, és nagyon
megsüllyedt a járda, illetve van ott egy rész, amely nem aszfaltozott parkoló, és ott nagyon
nagy sár volt az esős időszakban. Amennyiben lehet, segítséget kért ebben.

Válasz:

A munka elvégzését kiírtuk a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek, akik azóta
elvégezték a feladatot.

Kérem válaszom elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester
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Sorszám: Tárgy.

Földesi Mihály

:N3/2O .
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja.

Egyszerű többség

Tárgyalás módja. Előkészítette:

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!
Interpellációs kérdések:

1 . Az ásott és fúrt kutakkal kapcsolatban kérdezett. Látják a békési lakosok a Békési
Ujságban megjelenő hirdetést, 40-50 ezer forint kutanként, hogy ha megterveztetik. Ez egy igen
komoly összeg, a lakosságot nagyon sújtaná, első sorban a kúttulajdonosokat, illetve a kertes
házban lakókat. Milyen kritériumok vannak, ami azt jelentené, hogy nem kell bejelenteni? Mi
az, amitől már muszáj? Ha ilyen enyhe telüiik volt, akkor várhatjuk, hogy hasonló nyarunk is
lesz, mint a tavalyi évben. Még mindig jobb, mint hogyha az emberek az udvart, kertet ebből
az ásott kútból locsolják, és nem a vezetékes vizet használják föl. Ha kell, mert van lehetőség,
valami hézag, amit a testületi javaslattal meg lehet tenni, akkor tegyék meg ennek érdekében.

2. A Vízügyi Igazgatóságot, meg kellene kérni, hogy a békési gazdák kérése lenne, hogy
a csatornákat töltsék IZM vízzel. Ez megyei probléma, és talán országos probléma is, hiszen
hallották akkor is, amikor az agrárminiszter úr megjelent, hogy mekkora szárazság van, és mi
okozza jelen pillanatban ezt a fajta szárazságot. Illetve, hogy a talajvizeket, hogy lehetne
megmenteni, de a megmentés időszakáig a visszatöltés érdekében ez egy fontos dolog lenne,
nem beszélve a vadállományról, ami szintén pusztulóban van, hogyha ezek nincsenek föltöltve.
Itt nem lehet halogatni az időt, ezt mihamarabb meg kell tenni. Tudja, hogy arra hivatkoznak,
hogy vannak olyan csatorna szakaszok, amelyeket följavítottak. Vállalták a gazdák, hogy
kitakarítják, a zsilipeket mozgásba hozzák, hogy működőképesek legyenek. A gazdáknak
egyetlen érdeke van, mégpedig az, hogy ezek a csatornák vízzel legyenek telítve, ahonnan
locsolni tudnak. Tudják, hogy kemény retorziókat vezettek be a gazdákkal szemben. Ennek
ellenére a vízügyi igazgatóság tegye meg azt a lépést. Hallott már ígéreteket, de még vizet nem
látott a csatornákban.

3. A jégkármentesítő egységek működtetése egy nagyon rizikós rész, az agrárkamarához
tartozik elsősorban. Láthatjuk, hogy mekkora hirdetéseket tesznek be, hogy vállalják be a kézi
vezérlésű jégkármentesítő egységeknek az udvarra való betelepítését. Már senki nem meri
vállalni a tavalyi esetek kapcsán, hisz a gazdáknak igen csak keményen kinyílt a bicska a
zsebébe. Pontosan az agrárkamara volt az, aki tartott előadást több településen és éppen, hogy
meg nem lincselték ajégkármentesítőket üzemeltető részt. Ez nem védi meg ajégkártól, volt rá
precedens is az elmúlt időszakban. Azt is elmondta, hogy ezeknek a használata, a joditok és
egyebeknek a fellövésével 30-40 kilométerrel arrébb lökjük a felhőket. Az a felhő kivonul az
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országból, érezték eimek hatását az elmúlt időszakban. Nem hiszi, hogy még egy ilyen aszályos
évet a gazdák zöme túlélne. Azt javasolja, hogy a város tegye meg azt a lépést, hogy ezeket a
jégkármentesítő egységeket állítsák le, nincs rá szükség. Ha mégsem, akkor pedig finomítsák,
Ugyanis már citromsárga riasztásnál elindítják ezeket az egységeket. Van, aki egész nap
működteti. Ugy gondolja, hogy ezeket csak vörös riasztásnál kapcsolják be. Legyen egy olyan
évünk, hogy nem működnek ezek az egységek, tudja, hogy a biztosító társaságok neni fognak
etinek örülni, de ennek ellenére mivel nem fizetnek ezeknek a mentesítő egységeknek a
működtetésére, ezt mind a gazdák befizetéséből állják. A megyénél is el fogja ezt mondani,
hogy tegyék meg a szükséges lépéseket, Ugyanis az agrárkamara meg is szokott jelenni a
megyénél, és beszámolót készít.

4. A rosszerdei villamosítás. Három telek végett ugyan ez Békés városnak nem kerül olyan
sok pénzébe, hisz pályázati pénzből 4 millió forint, plusz áfa összegben viszik oda a telekhez
az áramot. A három telekből az egyiken, egyébként is van áram. A DÉMÁSZ megbízta a
DÉLVILL-t, hogy egy újabb beruházást kell nekik véghezvimii, ami a hálózatfejlesztés
költségére megy. Ez közel 100 millió forint. A Földhivatalban meg lehet nézni, hogy a három
telken maximum szerszámos építhető. Kell —e? Szükséges —e ez, hogy ilyen beruházást
végrehajtassanak a Démásszal. Ő arra hivatkozik, hogy valaki aláíratta az önkormányzattól.
Nekik ezt véghez kell vinni, valami szabály előírja, hogy legalább három szükségeltetik ahhoz,
hogy ehhez hozzá tudjanak kezdeni. A felelősség nem az övé, hanem önkormányzaté. A Délvill
ugyanerre hivatkozik, hogy alvállalkozó, így ez a Démász feladata, hogy megvizsgálja, hogy
szükséges ez a beruházás, vagy sem. Ha ekkora összeget költenek a Rosszerdőre, ahol 25 fő
lakik, akkor mi lenne, hogyha a városra költenének ennyit hálózat fejlesztés címén? Vizsgálja
meg, akihez ez hozzátartozik.

Válaszok:

1 . A legutóbbi Békési Újságban is jelent meg cikk a témában, illetve a város honlapjára is
került fel részletes tájékoztató és formanyomtatvány

https:!!v.bekesvaros.huJindex.f’cgi?rx=8nyelv=hucmenuparam5=278rnenuparam27=4l
A kutakkal kapcsolatos teendőkre vonatkozóan a Műszaki Osztály mUnkatársai adnak további
információt, segítséget.

2. A gazdák számára a rendelkezésünkre álló eszközökkel, kapcsolatokkal igyekszünk segíteni
az öntözési lehetőségek megteremtésében. Ezek között van természetesen a csatorna kezelőjével
való kapcsolattartás, a szükséges hozzájárulásunk megadása is.

3. A jégkár eLhárítással kapcsolatban nem rendelkezünk elegendő ismeretekkel, hogy meg
tudjuk ítélni annak sikerességét, illetve károkozását. Hatáskörünk hiánya miattjavasoljUk a Nemzeti
Agrárkamara megkeresését.

4. A ZP-1-2021 zártkerti programra sikeres pályázatot nyújtottunk be 100 %-os támogatással.
A program nevéből adódóan csak zártkerti részen lehet beavatkozásokat végezni. A
villamosítással kapcsolatban a rosszerdei zártkertekből jeleztek igényt, mely alapján az MVM
Démász Aramhálózati Kfi végzi cl a munkát, melynek bekerülési költsége 5.060.950,- Ft. A
megrendelt munka a Vargahosszai csatorna melletti területen a gerincvezeték kiépítése. A
bekötővezetékeket minden ingatlantulajdonosnak saját magának kell intéznie. Nem tudUnk arról,
hogy a Délvill Kft végezné a munkát, aki egyébként 10 millió forint körüli árat adott. Szintén nem
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tudunk arról, hogy 100 millió forintos lenne a munka, mi a pályázatból az előbb leírt összeget fizettük
ki.

Kérem válaszaim elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester



Interpellációs válasz Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
2023. április 27-i ülésére

Sorszám: Tárgy.

Juhos János

37/2 O .
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja:

Egyszerű többség

Tárgyalás módja: Előkészítette:

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!

Interpellációs kérdés:

A főtéren három gumiabroncsot látott eldobálva. Az egy veszélyes hulladék, nem lehet
elvinni. Ha lesz a lomtalanítás, akkor valahogy oldják meg ezeknek az összegyűjtését, és
elszállítását. Igaz ez a hűtőgépre, meg hasonló dolgokra, még akkor is, ha elektronikus
hulladékokat is be lehet szállítani a hulladékudvarba.

Válasz:

A gumik összeszedése aznap megtörtént. A Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft.
munkatársai nyitott szemmeljámak és az ilyen dolgokat összeszedik.

Kérem válaszom elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester
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Sorszám. Tárgy.

Molnár Gábor

:N-37/2 O .
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja.

Egyszerű többség

Tárgyalás módja. Előkészítette.

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!

Interpellációs kérdés:

A Baky utcán az óvoda oldalára kiraktak egy megállni tilos táblát. Ki találta ki ezt? A szülők
az óvoda előtt lerakják a gyerekeket, ahol kamionok parkolnak, amik a Szarvasi úton
elfoglalják a forgalmat. Az ott lakóknak meg messzebbre kell parkolniuk, mert nincs hova.
Az utca sarkán a varrodához járnak a kamionok, azok nem tudnak megállni az utcába pakolás
céljából.

Válasz:

A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság átruházott hatáskörben döntött a forgalmi rendről, az utca
kétirányú közlekedésre való alkalmasságának feltétele, hogy ajárda és az út között ne álljanak autók,
amelyek az űrszelvénybe belógnak, így csökkentették az út szélességét. A tábla kihelyezése előtt
parkoló került létesítésre az út másik oldalán. Az óvoda előtti útszakaszon eddig is időkorlátos
megállási tilalom volt.

Kérem válaszom elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester



Interpellációs válasz Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
2023. április 27-i ülésére

Sorszám. Tárgy.

Mucsi András

:N37/2 O .
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja:

Egyszerű többség

Tárgya/ás módja: Előkészítette:

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!

Interpellációs kérdések:

Három dologban szeretné kérni a segítséget az önkormányzattól.
1 . Az egyik az a Jantyik utcai óvoda előtt van egy forgalmas gyalogátkelőhely, ott valaki
kicsúzlizta alámpabúrát. Kifele megyünk a télből, és most már akut, a probléma, de attól
függetlenül éjszaka az lesz. Szeretné azt kérni, hogy valahogy legyen ott világítás.
2. Az Ibrány köznek a Bocskai és a Kopasz utca közötti szakaszának a gréderezésével
kapcsolatban kér segítséget. Szépen megcsinálta a BKSZ zúzott kővel, csak ahogy megy a
járműves forgalom, azt kiveri a gépjárműveknek a kereke.
3. A Gagarin és a Munkácsy utcának a sarkán, van egy eszközkezelős ingatlan.
Folyamatosan szokták ott vágatni a bozótot a Gagarin utca felől, de a Munkácsy utcai oldalon
egy nagy bozót van, ami vélhetően a vegetációs időszakban ki fogja takarni az úttestnek egy
részét. Tehát a gépjárműves, illetve kerékpáros forgalmat akadályozza. Közterületen van, és
nem tudja, hogy kinek jelezze, mert nincs olyan, aki megcsinálja. Annyit szeretne kérni, hogy
azt vágják le.

Válaszok:

1 . A közvilágítási hibát az MVM Next erre szolgáló oldalán bejelentettük az
https:!/mvmnext.huiararnJkozvilagitasihibabejelentes! oldalon, várhatóan hamarosan megcsinálják.
2. A munka elvégzését kiírtuk a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek.
3. A munka elvégzését kiirtuk a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek.

Kérem válaszaim elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester
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Sorszám. Tárgy.

Rácz Attila

37/2 O .
interpellációs válasz

Döntéshozatal módja:

Egyszerű többség

Tárgyalás módja: Előkészítette.

Nyílt ülés Gál András osztályvezető, Műszaki
Osztály

Tisztelt Képviselő Úr!

Interpellációs kérdés:

Az egyik iparos társa említette meg, hogy mivel nem az 6 körzetében van, az Oláh Mihály
utcában köszönik, megtörtént a kátyúzás. Följebb a régi kosárgyár telephelyén volt lyuk, de van
egy még. Az Oláh Mihály utca 1 9 szám előtt a nagykapunál. Azt az egyet, ha meg tudnák
csináltatni, akkor ott a teljes utca komfortban lehetne.

Válasz:

A munka elvégzését kiírtuk a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft-nek, hamarosan
elvégzik.

Kérem válaszom elfogadását.

Békés, 2023. április 21.

Kálmán Tibor
polgármester


